
Stanovisko VV Zlínské KASPV k mailové informaci Mirka Zítka z 29.1.2024 

„Informace ohledně finanční podpory KASPV pro rok 2024“ 

Na schůzi VV Zlínské KASPV, konané konferenčně ve čtvrtek dne 8.2.2024 jsme na návrh sekretáře 

projednávali tuto informaci a vyslovujeme rozhodný nesouhlas s plánem vedení a odpovědných orgánů 

ČASPV s financováním sekretářů z prostředků kraje. Rovněž vyslovujeme rozhodný nesouhlas k tomu, že 

se podíl ČASPV z členských příspěvků zvýšil už na 40 %. Obě dvě tato plánovaná rozhodnutí vedení ČASPV 

spolu souvisí. Žádáme proto VV ČASPV, aby obě rozhodnutí projednal a změnil, a to z těchto důvodů: 

Jsme, bohužel, málo početným krajem a nebudeme mít (dle prozatímních odhadů) už ve druhém pololetí 

finanční prostředky pro zajištění alespoň podobné výše platu sekretáře, jakou měl doposud. Budeme-li platit 

sekretáře, nebudeme mít finance na přispívání našim členům, které vysíláme na republikové akce jako 

soutěže, semináře, školení, pobytové akce a srazy. Pokud jim nebudeme finančně přispívat, nebudou mít o 

akce zájem, protože na těchto akcích si stejně účastníci všechno platí sami. Kraj jim platí jen startovné. 

Také jsme přesvědčeni, že finance zaplacené našimi členy a jejich část vrácená zpět do kraje by měly sloužit 

k podpoře sportu v kraji, tj. organizování krajských akcí a podpora jejich účastníků. Pokud to nebudeme dělat, 

budeme ztrácet jejich zájem o asociaci a tím bude klesat členská základna. Tento proces ubývání financí kraje 

vlivem snižující se členské základny, což jsou spojené nádoby, už probíhá několik let a nejde zastavit. Vedení 

Zlínské KASPV dělá pro stabilizaci členstva kraje všechno možné. Pokud se nám podařilo (za posledních 5 let) 

získat dva nové odbory, měli jsme druhé Vánoce. 

Mrzí nás, kteří jsme ve vedení kraje, že mnohé odbory přihlašují do asociace jen některé své členy, nyní je 

stav takový, že už nepřihlašují ani děti. Odbory mají masivní podporu od svých obcí a z dotací. Když mi šéfka 

jednoho odboru zřejmě omylem nebo z radosti prozradila, že z akce Můj klub získala 62.000,- Kč, pociťoval 

jsem závist, i když nyní pravidla zpřísnili. Pro naši celoroční činnost kraje získáme jen poloviční částku. 

Tomuto stavu velmi napomohlo rozhodnutí ČASPV zvýšit vloni svůj podíl z členských příspěvků na 30% a zrušit 

částku 20 % pro odbory. U malých odborů to až tak nevadí, ale má-li odbor 100 až 150 členů, byla zpětná 

částka několikatisícová. V podstatě se do r. 2022 kraji vracelo 80 % (odbor +region +kraj), v roce 2023 to bylo 

už jen 70 % a letos dle našich informací to bude pro kraj jen 60%. a to při zvýšeném členskému příspěvku na 

200,- Kč za člena jsou pak dvojnásobné částky. To, že podíl ČASPV z členských příspěvků by byl 40 % nám 

připadá už jako (s prominutím) nehoráznost. Dnes už se nedivím, že některé odbory řekly, že jsou v asociaci 

jen z nostalgie, a to o tom vlastně odbory (alespoň ty naše) ještě neví. Většina našich odborů, nepotřebuje ke 

své činnosti žádnou nástavbu v podobě regionů, kraje a ústředí a cvičí si to svoje, jak chtějí oni. Podíl 40% 

asociaci nezachrání, pokud má nedostatek financí a kraji bude každá koruna chybět. 

Pokud tedy momentálně nemá asociace peníze, ať sáhne do svých rezerv na spořících účtech. Pokud to ale 

bude dlouhodobě tak špatné, nevidíme ani ten tunel, natož pak světlo na jeho konci. A nebude nám stačit ani 

náš entuziasmus a léty utužený vřelý vztah k asociaci a ke kolektivu v ní. 

K dobrému pocitu k práci pro ČASPV rozhodně nepřispívá současný stav ve vedení asociace, a to máme jen 

kusé informace. Nejdříve to byl mocenský boj o pozice i o tu nejvyšší, pak zase odstoupení z kandidatury a 

odchod zkušených pracovníků, a k tomu ještě naprostý rozklad ekonomického oddělení. No, nepůsobíte, vy 

ve vedení ČASPV a dalších řídících organech dojmem, že se něco zlepší, což je demotivující. 

Rozptylte naše chmurné obavy, pokud můžete a dokud to má nějaký smysl. 

Ve Zlíně, 9.2.2024 

Zapsal: Oto Kubíček, sekretář 

Kontrolu provedla: PaedDr. Zdeňka Slavíková, předsedkyně kraje 


